
PROTOKÓŁ 

z posiedzenia wspólnego wszystkich Komisji Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

z dnia 2 lutego 2023 r. 

W posiedzeniu wspólnym komisji wzięli udział: 

• 15 Radnych Rady Gminy Dębnica Kaszubska 

• Wójt Gminy Dębnica Kaszubska – Iwona Warkocka 

• Zastępca Wójta Gminy – Karol Żukowski 

• Sekretarz Gminy – Agnieszka Żukowska 

• Skarbnik Gminy – Renata Protasewicz 

• Kierownik OPS – Piotr Reszka 

Radni spóźnieni: Krzysztof Badowski 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję. 
3. Omówienie spraw bieżących. 
4. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad. 1-2 

 Posiedzenie wspólne wszystkich komisji o godzinie 11:10 otworzył Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Witold Leśniewski, który przywitał pracowników Urzędu Gminy oraz Radnych Rady Gminy. 

1) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr III/16/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 
uchwalenia programu osłonowego „Pomoc Gminy Dębnica Kaszubska w zakresie dożywiania na lata 
2019-2023. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Piotr Reszka omówił projekt uchwały, który został sporządzony 

w związku ze zmianą stawki procentowej kryterium dochodowego. Zmiana ta została dokonana 

rozporządzeniem, wobec tego należy dostosować uchwały prawa miejscowego. Stawka uległa zmianie 

ze 150% na 200%. 

Radny Piotr Paczesny zadał pytanie czy w związku ze zmianą kryterium planowane jest zwiększenie 

ilości osób korzystających z pomocy. Poruszył także kwestię zasad wyznaczania uczniów do posiłku 

przez dyrektora. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Piotr Reszka poinformował, że w związku ze wzrostem 

kryterium spodziewany jest wzrost osób korzystających ze świadczeń. Dyrektor szkoły ma możliwość 

wskazania uczniów, którzy mają mieć zapewniony posiłek w szkole. Ilość wyznaczonych osób nie może 

przekroczyć 20% wszystkich osób objętych dożywaniem. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna   3 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Radny Roman Cech członek Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji nie brał udziału 

w głosowaniu. 

2) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr III/17/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 
określenia zasady zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku lub żywności bądź 
świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych rządowym 
programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej Piotr Reszka poinformował, że ta jak i kolejna uchwała związana 

jest ze zmianą kryterium ze 150% na 200%. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  3 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3  1 

3) Projekt uchwały w zmieniający uchwałę nr III/18/2018 Rady Gminy Dębnica Kaszubska w sprawie 
podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy 
w zakresie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 
rządowym o programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 1  3 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3  1 

4) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Dębnica Kaszubska na rok 
2023”. 

 



Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zadał pytanie czy zwiększyła się kwota na 

finansowanie zadania. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że kwota przeznaczona na początku 

roku na zadanie jest taka sama jak w roku poprzednim. Prawdopodobnie w maju zostanie zwiększona 

kwota pochodząca z tzw. „małpek”. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3   

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

O godzinie 11:21 na posiedzenie dołączył radny Krzysztof Badowski członek Komisji Spraw 

Społecznych. 

5) Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego dla obszarów położonych w rejonie miejscowości Dobieszewo, 
w obrębach Dobieszewo, Dębnica Kaszubska Leśnictwo oraz Starnice z przeznaczeniem pod 
budowę elektrowni wiatrowych, uchwalonego uchwałą Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
nr XXXIV/247/2013 z dnia 29 sierpnia 2013 r. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały, który został sporządzony po wniosku 

potencjalnego inwestora zainteresowanego budową farmy fotowoltaicznej, w lokalizacji istniejących 

wiatraków. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że firma ma postawione wiatraki, a w ich 

bezpośredniej lokalizacji możliwe jest postawienie farmy fotowoltaicznej na jednym głównym punkcie 

zasilania. Firmy wiatrakowe mogą wykorzystać istniejące przyłącza energetyczne. Wydawanie 

pozwoleń na budowę nowych punktów energetycznych spowolniło. Firmy energetycznie niechętnie 

wydają takie pozwolenia, a czas oczekiwania na wydanie zgody jest długi. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał, czy mieszkańcy protestowali przeciwko 

budowie farmy fotowoltaicznej? 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że trudno powiedzieć co ludziom może 

przeszkadzać. To w gestii inwestora jest przekonanie mieszkańców. Uchwała ta rozpoczyna procedurę 

zmiany planu, konsultacje z mieszkańcami, wyłożenie do publicznego wglądu itd. Na chwilę obecną 

wszędzie da się usłyszeć głosy sprzeciwu, ale za kilka lat mieszkańcy mogą protestować na brak 

rozwoju, bo nie będzie skąd brać środków na realizację inwestycji. Ze strony gminy procedura jest 

spełniona, inwestor nie musi starać się o pozwolenie na budowę nowego GPZ, gdyż ma już istniejący.  



Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że fotowoltaika daje około 11 tys. zł podatku z 1 ha. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 1  3 

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 2  2 

Skarg, Wniosków i Petycji 3   

Podczas głosowania nieobecny był radny Marian Batóg członek Komisji Infrastruktury i Budżetu oraz 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

6) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XIX/142/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 3 czerwca 2020 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że wprowadzenie regulaminu jest ustawowym 

obowiązkiem. Ustawa prawo wodne określa definicję „nieczystości ciekłe”, które są gromadzone 

przejściowo w zbiornikach bezodpływowych lub osadnikach w instalacjach przydomowych 

oczyszczalni ścieków. Propozycja została zawarta w uchwale. Wywóz tych nieczystości będzie musiał 

się odbywać co najmniej raz na kwartał, w przypadku zbiorników bezodpływowych i przynajmniej raz 

w roku z nieruchomości, gdzie zamontowana jest przydomowa oczyszczalnia ścieków. Odbiór 

następować będzie przez firmę posiadającą uprawnienia. 

Radny Piotr Paczesny zapytał, ile firm posiada koncesję na odbiór odpadów? 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że koncesję posiada Zakład Gospodarki 

Komunalnej oraz prywatne firmy, których jest kilka w naszej okolicy. Firmy te składają raz na kwartał 

sprawozdanie z wywozu nieczystości. 

Radny Piotr Paczesny poinformował, że w miejscowości Gałąźnia Mała i Gałąźnia Wielka wykryto 

wywóz szamba na polanę w lesie. Jest to gmina Kołczygłowy, zostanie to zgłoszone do właściwej gminy. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że gmina może wysłać informację do gminy 

Kołczygłowy, jednakże niezbędne jest więcej informacji. 

Radny Roman Cech zapytał, czy przeprowadzono rozmowy z firmą odnośnie częstotliwości wywozu 

nieczystości, czy wywóz raz do roku będzie wystarczający? 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że jest to odbiór co najmniej raz w roku. Gdyby 

ktoś miał potrzebę, może częściej wywozić nieczystości. Nie można rzadziej. 



Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2  1 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Podczas głosowania nieobecna była radna Jadwiga Lejczak członek Komisji Rewizyjnej. 

7) Projekt uchwały zmieniający uchwałę nr XXIV/173/2020 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały, który zmienia zapisy statutu, poprzez 

zmianę sposobu przedstawiania sprawozdań z wykonania uchwał. Propozycja zmiany podyktowana 

jest usprawnieniem pracy podczas sesji Rady Gminy oraz przedstawieniem pełniejszego obrazu 

realizacji uchwał przekazanych do wykonania przez Wójta Gminy. Sprawozdanie będzie przekazywane 

na skrzynki mailowe radnych w ostatnim dniu roboczym przed zakończeniem kwartału. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2  1  

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Podczas głosowania nieobecna była radna Jadwiga Lejczak członek Komisji Rewizyjnej. 

8) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXI/210/2021 Rady Gminy Dębnica Kaszubska 
z dnia 29 marca 2021 r. w sprawie ustalenia wysokości opłat za udostępnienie pomieszczeń 
w Punktach Świadczenia Usług Społecznych w Gminie Dębnica Kaszubska oraz pomieszczeń 
w Urzędzie Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały, który sporządzony został na potrzeby 

wykazania wysokości wkładu własnego przy realizacji projektu „Społeczni do Potęgi” 

współrealizowanego z gminą Potęgowo. Wkład własny gminy w ten projekt jest niepieniężny, odbywa 

się za pomocą udostępniania punktów świadczenia usług – świetlic. W związku ze wzrostem kosztów 

utrzymania świetlic należy przyjąć uchwałę, aby móc przeliczyć wysokość wkładu w realizację projektu. 



Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 2   

Rewizyjna 2  1 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Radny Mateusz Kołacki oraz radny Kamil Horuń członek Komisji Spraw Społecznych nie brali udziału 

w głosowaniu. 

9) Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych Komisji Rady Gminy Dębnica 
Kaszubska. 

Plany pracy zostały opracowane przez poszczególne komisje Rady Gminy. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 3   

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

10) Projekt uchwały w sprawie pozostawienia skargi bez rozpatrzenia. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że z Kuratorium Oświaty została przekazana anonimowa 

skarga, której zgodnie z rozporządzeniem Rady Ministrów, nie rozpatruje się. Wójt Gminy 

przeprowadziła rozmowę z Panią Dyrektor odnośnie uderzenia dziecka. Zdarzenie opisane przez Panią 

Dyrektor różniło się od tego co wskazano w skardze. Nikt nikogo nie uderzył. Do szkoły nie wpłynęła 

żadna skarga rodziców. Rodzice formalnie mogli wystąpić z pismem, jednakże złożyli anonimowe 

pismo. W szkole odbyła się kontrola Kuratorium. 

Radny Piotr Paczesny poruszył kwestię potrzeby przyjrzenia się pracy dyrektora szkoły. Kuratorium 

Oświaty podjęło kroki w tym temacie. Bez rozpatrzenia skargi radni nie dowiedzą się czy szkoła ma 

problemy finansowe. Warto byłoby przeprowadzić rozmowę z Panią Dyrektor odnośnie opisanych 

sytuacji. 

 



Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że skarga nie może być formalnie rozpatrzona. To nie 

szkoła zarabia tylko rada rodziców. Rada rodziców może organizować festyny zarobkowe i to oni 

decydują na co wydadzą zebrane środki. Rady nie można kontrolować, gmina nie ma takich uprawnień. 

W skardze są domysły i sugestie, aby sprawdzić niektóre działania. Panie Dyrektorki został zaproszone 

na rozmowę, wyjaśniły o co chodziło z zajściem z uczniem. Nie dostrzeżono w tych informacjach 

alarmujących zachowań. Kuratorium ma możliwości i dobrze, że sprawdza jako organ nadzoru 

pedagogicznego. 

Radny Roman Cech poinformował, że w szkole w Gogolewie też są organizowane zbiórki i to rada 

rodziców decyduje o tym, na co wydadzą pieniądze. W Motarzynie organizowane są biegi im. Tadeusza 

Koguta, na które zapraszani są uczniowie ze wszystkich szkół. Sporo pieniędzy potrzeba na organizację 

tych zawodów. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zaproponował wizytę Komisji Spraw Społecznych 

w szkole i zweryfikowanie wskazanych tematów w skardze. 

Poruszono kwestię ewentualnego odpływu uczniów ze szkoły i przejmowania ich przez sąsiednią szkołę 

w Niepoględziu. Gwarantem funkcjonowania szkoły są mieszkańcy i ich dzieci, którzy do niej 

uczęszczają. Mieszkańcy powinni bronić szkoły, aby niezmiennie funkcjonowała. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 3  2 

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

11) Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy drodze w miejscowości Gogolewo. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka omówiła projekt uchwały, który został sporządzony w celu nadania 

nazwy ulicy w miejscowości Gogolewo. Jest to odrębna ulica, do tej pory nienazwana. Mieszkańcy sami 

zaproponowali nazwę „ul. Leśna”, która jest adekwatna, gdyż droga prowadzi do lasu. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 3  1 



Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

12) Projekt uchwały w sprawie powołania opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały, który został sporządzony zgodnie 

z obowiązkiem wynikającym z zapisów ustawowych. Rada Gminy jest zobowiązana do wyznaczenia 

opiekuna Młodzieżowej Rady Gminy. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

13) Projekt uchwały w sprawie określania górnych stawek opłat za usługi odbioru 
i zagospodarowania odpadów komunalnych ponoszonych przez właścicieli nieruchomości, 
którzy nie są obowiązani do ponoszenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi na 
rzecz gminy oraz za usługi w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 
w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych na terenie 
Gminy Dębnica Kaszubska. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska omówiła projekt uchwały sporządzony z uwagi zmianę ustawy 

prawo wodne, a także przedstawiła zestawienie danych, stanowiące załącznik do protokołu. Uchwała 

nie była zmieniana od 5 lat. Zaproponowane stawki są wynikiem rozeznania rynku. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 3  1 

 

  



14) Projekt uchwały w sprawie zakresu pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 
zbrojnym na terytorium tego państwa. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka omówiła projekt uchwały, który dotyczy pomocy dla obywateli Ukrainy. 

W związku z przedłużającym się pobytem obywateli Ukrainy na terenie naszej gminy, można 

wprowadzić pomoc w zakresie zakwaterowania, na pobyt okresowy. Długość okresu nie jest znana. 

Dopóki trwa wojna, można prowadzić tę formę pomocy. Nie są to lokale socjalne, tylko to, co jest 

dostępne. Obecnie obywatele Ukrainy przebywają w dawnej czerwonej szkole. Zakwaterowani są 

w dwóch pokojach, mieszkanie to ma wspólną kuchnię i łazienkę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski zapytał o mieszkanie znajdujące się w budynku po 

byłym posterunku policji. Czy lokal ten można sprzedać, czy jego utrzymanie nie jest za drogie? 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że nie zakłada sprzedaży tego lokalu. Mieszkanie to 

posiada wspólną kuchnię i łazienkę. Do tej pory obywatele Ukrainy mieszkali bezkosztowo. Teraz 

lokatorzy już pracują, będą dokonywać opłaty za siebie. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 4   

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

15) Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 
obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów oraz rodziców. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że w dniu 17 stycznia 2023 r. weszło w życie 

rozporządzenie określające nowe stawki za zwrot kosztów wykorzystywania pojazdów prywatnych 

w podróży służbowej. Poprzez zmianę przepisów rozporządzenia należy dokonać zmiany zapisów 

uchwały. Najczęściej wykorzystywane są pojazdy o zbiornikach paliwa powyżej 900 cm3, co za tym idzie 

stawka za przejechanie 1 km wynosi 1,15 zł. W związku ze wzrostem stawek, zwiększy się koszt zwrotu 

przejazdu o około 34 tys. zł. Obecne umowy będą aneksowane. Są już zapowiedzi, że rozporządzenie 

ponownie może ulec zmianie i stawki się zwiększą. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

 



Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

16) Projekt oświadczenia w sprawie udzielenia odpowiedzi na pismo. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska poinformowała, że wpłynęło pismo z Wodnego Ochotniczego 

Pogotowia Ratunkowego, z informacją, że gmina nie ma przeprowadzonej analizy zagrożeń 

i identyfikacji miejsc, w których występuje zagrożenie dla bezpieczeństwa osób wykorzystujących 

obszar wodny do rekreacji. Gmina jest w trakcie przeprowadzenia tej analizy, wystąpiono z wnioskiem 

do WOPR-u oraz policji o udzielenie informacji o odnotowanych zdarzeniach na terenach wodnych. 

Poza analizą wykonywane są obowiązki wynikające z ustawy tj. miejsca zwyczajowo wykorzystywane 

do kąpieli są oznakowane tabliczkami informacyjnymi o niebezpiecznej kąpieli. Corocznie w okresie 

wiosenno-letnim policja ma objęte te miejsca dodatkowymi patrolami. Prowadzone są działania 

w zakresie edukacyjnym i profilaktyki z zakresu bezpieczeństwa na obszarach wodnych – piknik 

żeglarski w Gogolewie. Dodatkowo mieszkańcy są ostrzegani przed złymi warunkami pogodowymi za 

pośrednictwem komunikatów RCB. Gmina nie ma odrębnego systemu powiadamiania. Dyrektor parku 

odpowiada za realizację obowiązków i sporządzenie analizy na terenie parku. 

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem oświadczenia Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold 

Leśniewski przeprowadził głosowanie. 

Do projektu oświadczenia nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym 

przeprowadzono głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu oświadczenia: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 4  1 

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

17) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz zapoznała z projektem uchwały, który zawiera zmiany w zakresie 

uwzględnienia podatku od wiatraków, dystrybucji węgla. Rozliczany jest poprzedni rok i dokonane 

zmiany polegają na szczegółowych rozliczeniach i wyliczeniach kwoty wolnych środków. Ponoszone 

wydatki są przenoszone pomiędzy klasyfikacjami. Zwiększono wydatki na realizację porozumienia 

z powiatem słupskim na udzielanie nieodpłatnej pomocy prawnej dla mieszkańców. Nowe zadania nie 

zostały wprowadzone do tego projektu uchwały. 

Radny Piotr Paczesny poruszył temat punktu rehabilitacji i zapytał czy to pierwsze środki przeznczone 

na ten cel i kiedy zostanie ogłoszony przetarg. 



Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska udzieliła informacji, że są to pierwsze wydatki związane 

z punktem rehabilitacji. Być może nie będzie konieczności ogłaszania przetargu, wysokość środków 

przeznaczonych na inwestycję nie jest duża.  

Po wyczerpaniu dyskusji nad projektem uchwały Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski 

przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna 2  2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

18) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy Dębnica Kaszubska 
na lata 2023-2035. 

Skarbnik Gminy Renata Protasewicz zapoznała z projektem uchwały, który jest uaktualnieniem 

wartości i zawiera wszystkie zmiany dokonane w budżecie. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski przeprowadził głosowanie. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag/wniosków o zmianę treści. W związku z tym przeprowadzono 

głosowanie. Opinie poszczególnych komisji w sprawie projektu uchwały: 

Komisja Głosy „za” Głosy „przeciw” Głosy „wstrzymujące się” 

Spraw Społecznych 3  1 

Rewizyjna   2 

Infrastruktury i Budżetu 5   

Skarg, Wniosków i Petycji 4   

Ad. 3 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski poinformował, że do omówienia pozostał 

jeszcze jeden projekt uchwały w sprawie określenia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Dębnica Kaszubska na rok 2023”. 

Sekretarz Gminy Agnieszka Żukowska zapoznała z projektem uchwały. Koszt funkcjonowania systemu 

wzrósł do 81 000 zł/rok. Należy podjąć decyzję, czy gmina będzie chciała przeznaczyć środki na 

sterylizacje psów właścicielskich. Nie jest to obowiązek gminy, a wzrost kosztów jest znaczący. Za jedną 

sterylizację należy zapłacić około 400-500 zł. Nie można zabezpieczyć środków jedynie na 3-4 

sterylizacje w ciągu roku, gdyż pogram jest aktem prawa miejscowego i obejmuje wszystkich 

mieszkańców. Na  sterylizację wolnożyjących kotów przeznaczone zostanie 12 000 zł. W okolicy nie ma 

schroniska, które taniej realizowałoby usługę. Schronisko w Słupsku od momentu oddania do 

użytkowania cały czas jest remontowane. Gminy, które partycypowały w kosztach nadal muszą 



przekazywać środki na schronisko. W okresie realizacji usługi przez słupskie schronisko przyjmowane 

były zwierzęta podczas weekendu, gdzie nie było możliwości żadnej weryfikacji i gmina o tym nie 

wiedziała. Za każdego psa gmina była obciążana. Obecnie obowiązuje ryczałtowa forma rozliczania, 

niezależnie od ilości przekazanych zwierząt. 

Podczas dyskusji poruszono konieczność chipowania psów przez mieszkańców. Jest to niezbędna 

kwestia, jeżeli chce się uniknąć bezpańskich zwierząt, błąkających się po wsi. Bez nałożenia tego 

obowiązku na wszystkich, w sposób odgórny tj. ustawowy, nie ma możliwości zapanowania nad tym. 

Jednakże na chwilę obecną nie ma obowiązku chipowania psów. W ubiegłym roku na ten cel 

w programie zabezpieczono kwotę 3000 zł, z której wykorzystano 1800 zł. 

O godzinie 13:12 radny Bartłomiej Tutak opuścił obrady. 

O godzinie 13:15 radny Mateusz Kołacki opuścił obrady. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zapytał w jakiej formie i kiedy zostaną przyznane 

nagrody dla sportowców. Komisja pozytywnie zaopiniowała wnioski, teraz należy wyznaczyć sposób 

i termin. 

Radni podjęli decyzję, że sportowcy zostaną zaproszeni na sesję Rady Gminy, podczas której zostaną 

im wręczone nagrody. 

Radny Marian Batóg zgłosił niedziałającą lampę na ul. Świerkowej w miejscowości Gałęzów. Dodał 

również, że droga od sklepu w górę jest rozjeżdżona. 

Zastępca Wójta Gminy Karol Żukowski poinformował, że przy sprzyjającej aurze pogodowej droga 

zostanie poprawiona. W obecnych warunkach nie ma sensu dokonywać napraw. 

Radny Roman Cech zapytał co z mostem na ul. Kościelnej. 

Wójt Gminy Iwona Warkocka poinformowała, że Zarząd Dróg Powiatowych deklarował naprawę 

mostu do końca marca. Wszystko zależy od aury pogodowej. 

Przewodniczący Rady Gminy Ireneusz Ziółkowski poinformował, że na skrzynce mailowej radni mają 

korespondencję, która trafiła do Rady Gminy.  

Ad. 4 

O godzinie 13:35 Wiceprzewodniczący Rady Gminy Witold Leśniewski zamknął posiedzenie 

wspólne wszystkich komisji. 
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